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MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné le présent projet de loi
au cours de ses réunions du 21 et 25 juin 2001.

I.  — EXPOSÉ
DU MINISTRE DES FINANCES

M. Didier Reynders, ministre des Finances, indique
que le présent projet de loi a pour but d’octroyer une
dotation annuelle au Prince Laurent, comme cela était
déjà le cas pour les autres membres de la famille royale,
et notamment la Princesse Astrid, dont la situation en
termes d’ordre de succession est comparable à celle du
Prince Laurent.

Cette décision permet de mettre fin à la situation ac-
tuelle qui consistait jusqu’ici à faire octroyer une rému-
nération au Prince Laurent  par l’Institut royal pour la
gestion durable des ressources naturelles et la promo-
tion des technologies propres, également subsidié pour
une part par les communautés.

II. — DISCUSSION

M. Hugo Coveliers (VLD) constate qu’à l’origine, seule
une liste civile était attribuée au Roi, de manière à lui
permettre d’exercer sa fonction en toute indépendance.
C’est pourquoi aucun contrôle ne peut aujourd’hui en-
core être exercé sur la manière dont le Roi effectue les
dépenses à charge de cette liste civile.

Ensuite, il a été décidé à plusieurs reprises d’octroyer
une dotation à un autre membre de la famille royale. L’ora-
teur cite notamment le Prince Philippe,  frère du Roi Léo-
pold II.

La première dotation à être octroyée de manière per-
manente fut celle dont bénéficia la Reine Elisabeth après
la mort du Roi Albert Ier, et ce, pour ses mérites excep-
tionnels et son dévouement à l’égard du pays. Ce sys-
tème a ensuite été élargi en faveur de divers membres
de la famille royale (la Princesse Liliane, la Reine Fa-
biola, le Prince Philippe, la Princesse Astrid et, à partir
du 1er juillet 2001, le Prince Laurent).

L’intervenant annonce que son groupe votera en fa-
veur du présent projet de loi, étant donné que l’octroi
d’une dotation au Prince Laurent permet de clarifier la
situation. Il n’est en effet pas souhaitable que le Prince
continue à être rémunéré en tant que président de l’Ins-
titut royal pour la gestion durable des ressources natu-
relles et la promotion des technologies propres, subsidié
en partie par les communautés.

DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft dit wetsontwerp besproken tij-
dens haar vergaderingen van 21 en 25 juni 2001.

I.  — UITEENZETTING
VAN DE MINISTER VAN FINANCIEN

Minister van Financiën Didier Reynders stipt aan dat
het ter bespreking voorliggende wetsontwerp tot doel
heeft een jaarlijkse dotatie toe te kennen aan prins
Laurent, zoals dat ook al het geval is voor de andere
leden van de koninklijke familie, met name voor prinses
Astrid, die zich, wat de troonopvolging betreft, in een
situatie bevindt die vergelijkbaar is met die van prins
Laurent.

Deze beslissing maakt het mogelijk een punt te zet-
ten achter de huidige gang van zaken, waarbij prins
Laurent een – tevens gedeeltelijk door de gemeenschap-
pen gefinancierde – bezoldiging ontving via het Konink-
lijk Instituut voor Duurzame Beheer van de Natuurlijke
Rijkdommen en de Bevordering van Schone Technolo-
gie.

II. — BESPREKING

De heer Hugo Coveliers (VLD) stelt vast dat alleen de
Koning oorspronkelijk aanspraak maakte op een civiele
lijst. De bedoeling daarvan was dat hij zijn koningschap
in alle onafhankelijkheid kon uitoefenen. Dat verklaart
waarom thans nog steeds niet kan worden gecontroleerd
op welke manier de Koning ten laste van die civiele lijst
uitgaven doet.

In een later stadium werd een aantal keren beslist
een dotatie toe te kennen aan een ander lid van de ko-
ninklijke familie. De spreker haalt terzake met name prins
Philippe aan, die de broer was van Koning Leopold II.

De eerste permanente dotatie werd toegekend aan
koningin Elisabeth, na de dood van koning Albert I. Zij
kreeg die dotatie wegens haar uitzonderlijke verdiensten
en haar toewijding voor het land. De dotatieregeling werd
vervolgens uitgebreid tot diverse leden van de konink-
lijke familie (prinses Liliane, koningin Fabiola, prins Filip,
prinses Astrid en, vanaf 1 juli 2001, prins Laurent).

De spreker kondigt aan dat zijn fractie dit wetsont-
werp zal goedkeuren, aangezien de toekenning van een
dotatie aan prins Laurent duidelijkheid zal scheppen in
de situatie. Het is immers niet wenselijk dat de Prins een
bezoldiging blijft ontvangen als voorzitter van het Konink-
lijk Instituut voor Duurzame Beheer van de Natuurlijke
Rijkdommen en de Bevordering van Schone Technolo-
gie, dat voor een deel door de gemeenschappen wordt
gesubsidieerd.
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De cette manière, les trois enfants du Roi bénéficie-
ront dorénavant d’une dotation. L’examen du présent
projet de loi doit néanmoins pouvoir être également l’oc-
casion de formuler un certain nombre de principes.

Une fois la dotation octroyée, celle-ci sera versée au
bénéficiaire pour le reste de son existence. Le montant
prévu par la loi est donc automatiquement inscrit dans
le budget général des dépenses (tableau 1 : Crédits pour
les dotations).

Dans le cadre d’une monarchie moderne, ces dota-
tions doivent permettre à leurs bénéficiaires de remplir
correctement leur fonction de représentation du pays.
Dans ce contexte, l’on a en outre jusqu’ici toujours con-
sidéré que les enfants du Roi devaient s’abstenir d’exer-
cer un certain nombre d’activités, commerciales ou
autres.

Néanmoins, le groupe VLD estime que dorénavant le
bénéfice du régime de dotation  ne pourra plus être
étendu à de nouveaux membres de la famille royale. Tout
devra dès lors être mis en œuvre pour que ces person-
nes puissent exercer une activité leur permettant de s’as-
surer des revenus suffisants en dehors du système de
dotation.

Il va de soi que le prince ou la princesse héritier(ière)
continuera à bénéficier d’une dotation en vue de se pré-
parer à l’exercice de la fonction royale.

M. Hagen Goyvaerts (Vlaams Blok) constate que cha-
que budget ou ajustement budgétaire est l’occasion
d’augmenter les moyens financiers mis à la disposition
de la famille royale.

Le Conseil des ministres a décidé, de manière parti-
culièrement discrète, le 11 mai dernier d’attribuer au
Prince Laurent une dotation annuelle de 11 millions de
BEF, soit un traitement mensuel non imposable de
920.000 BEF.

À ce jour, le Prince Laurent bénéficie encore toujours
d’un traitement (brut) de 9 millions de BEF dans le ca-
dre de sa présidence de l’Institut royal pour la gestion
durable des ressources naturelles et la promotion des
technologies propres, créé en 1994 pour lui permettre
d’être rémunéré. Cet institut est subsidié par les com-
munautés. La décision d’octroyer une dotation au Prince
Laurent résulte des retards de paiement de la Commu-
nauté française à cet institut.

Les dotations à la famille royale s’élèvent aujourd’hui
à 413,7 millions de BEF, soit pour l’année budgétaire
2001 (en millions de BEF) :

– Liste civile : 293,8
– Dotation à la famille royale : 16,2
– Dotation à S.A.R. le Prince Philippe : 33,9
– Dotation à S.M. la Reine Fabiola : 52,6

Aldus ontvangen de drie kinderen van de Koning vanaf
nu een dotatie. De bespreking van dit wetsontwerp moet
echter ook kunnen worden aangegrepen om terzake een
aantal beginselen op papier te zetten.

Als de dotatie eenmaal zal zijn toegekend, zal de be-
gunstigde er zijn hele leven aanspraak op maken. Het
wettelijk bepaalde bedrag wordt dus automatisch opge-
nomen in de algemene uitgavenbegroting (tabel 1: kre-
dieten voor de dotaties).

In een moderne monarchie zouden die dotaties er-
voor moeten zorgen dat de begunstigden hun functie
als vertegenwoordiger van het land naar behoren kun-
nen uitoefenen. In die context werd er tot op heden bo-
vendien van uitgegaan dat de kinderen van de Koning
van een aantal – commerciële of andere – activiteiten
moesten worden uitgesloten.

De VLD-fractie is echter van oordeel dat de
dotatieregeling in de toekomst niet meer mag worden
uitgebreid tot nieuwe leden van de koninklijke familie.
Daarom moet er alles aan worden gedaan opdat de be-
trokkenen een activiteit kunnen uitoefenen die hen vol-
doende inkomsten oplevert buiten de dotatieregeling om.

Het spreekt voor zich dat de Kroonprins of -prinses
een dotatie zal blijven ontvangen, om zich aldus op het
koningschap te kunnen voorbereiden.

De heer Hagen Goyvaerts (Vlaams Blok) stelt vast
dat elke begrotingsopmaak of -aanpassing aanleiding
geeft tot een verhoging van de aan de koninklijke familie
toegekende financiële middelen.

Op 11 mei jongstleden heeft de Ministerraad op een
wel zeer discrete wijze beslist prins Laurent een jaar-
lijkse dotatie van 11 miljoen BEF toe te kennen, wat neer-
komt op een niet-belastbare maandelijkse bezoldiging
van 920.000 BEF.

Vandaag ontvangt prins Laurent nog altijd een
(bruto)bezoldiging van 9 miljoen BEF, als voorzitter van
het Koninklijk Instituut voor Duurzame Beheer van de
Natuurlijke Rijkdommen en de Bevordering van Schone
Technologie, dat in 1994 werd opgericht om hem een
inkomen te geven. Dat instituut wordt door de gemeen-
schappen gesubsidieerd. De beslissing om prins Laurent
een dotatie toe te kennen vloeit voort uit het feit dat de
betalingen van de Franse Gemeenschap aan dat insti-
tuut vertraging oplopen.

Momenteel zijn de dotaties aan de koninklijke familie
goed voor een bedrag van 413,7 miljoen BEF, wat voor
het begrotingsjaar 2001 neerkomt op (in miljoenen BEF):

– Civiele lijst: 293,8
– Dotatie aan de koninklijke familie: 16,2
– Dotatie aan Z.K.H. prins Filip: 33,9
– Dotatie aan Z.H. koningin Fabiola: 52,6
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– Dotation à S.A.R. la Princesse Astrid : 11,7
– Dotation à S.A.R. le Prince Laurent : 5,5

Le gouvernement n’a jusqu’ici fournit aucun argument
valable en vue de l’octroi d’une dotation au Prince Lau-
rent, dont le montant est identique à celui dont bénéficie
la Princesse Astrid. Pourtant, le Prince Laurent n’est
censé représenter la Belgique en aucune manière.

M. Hugo Coveliers (VLD) observe qu’il y a lieu d’opé-
rer une distinction entre, d’une part, la liste civile attri-
buée au Roi pour la durée de son règne (article 89 de la
Constitution) et dont il peut disposer à sa propre conve-
nance sans qu’un contrôle externe puisse être exercé
et, d’autre part, les dotations qui peuvent être octroyées
par le législateur à qui il le décide.

M. Hagen Goyvaerts (Vlaams Blok) rétorque que la
Constitution ne prévoit l’octroi d’aucune dotation aux
membres de la famille royale.

La liste civile attribuée au Roi Baudouin s’élevait à la
fin de son règne à 226 millions de BEF. Ce montant fut
augmenté à 267 millions de BEF au début du règne du
Roi Albert II.

Le principe d’accorder une dotation au prince héritier
fut appliqué pour la première fois lorsque le Roi Léopold
II désigna son frère, le Prince Philippe, comme son suc-
cesseur. C’est finalement son fils, le Roi Albert Ier, qui
accéda au trône.

Il a récemment été décidé d’octroyer également une
dotation à la Princesse Astrid, de manière à lui permet-
tre d’assurer ses fonctions de représentation, notamment
la présidence de la Croix rouge de Belgique. Aujourd’hui,
le Prince Laurent bénéficie donc des mêmes avanta-
ges, malgré les nombreuses objections formulées à cet
égard. Qui le Prince Laurent est-il censé représenter ?

Par ailleurs, M. Goyvaerts demande quel sera le sort
réservé à l’Institut royal pour la gestion durable des res-
sources naturelles et la promotion des technologies pro-
pres. Continuera-t-il à bénéficier de subsides ? Le mem-
bre fait également remarquer que la famille royale dispose
d’un patrimoine important, qui était évalué en 1999 à
quelque 91 milliards de BEF. La famille royale belge oc-
cupe ainsi la cinquième place des monarchies au ni-
veau européen.

M. Hugo Coveliers (VLD) observe que cette estima-
tion tient probablement également compte des biens de
la Fondation royale.

– Dotatie aan Z.K.H. prinses Astrid: 11,7
– Dotatie aan Z.K.H. prins Laurent: 5,5

Tot dusver heeft de regering nog geen valabele reden
opgegeven waarom prins Laurent een even hoge dotatie
zou moeten ontvangen als prinses Astrid. Prins Laurent
is nochtans op geen enkele manier verondersteld Bel-
gië te vertegenwoordigen.

De heer Coveliers (VLD) stipt aan dat terzake een
onderscheid moet worden gemaakt: enerzijds is er de
civiele lijst waarop de Koning tijdens de duur van zijn
koningschap aanspraak maakt (zie artikel 89 van de
Grondwet) en waarover hij naar eigen goeddunken mag
beschikken, zonder dat daarop enige externe controle
kan worden uitgeoefend; anderzijds zijn er de dotaties
die de wetgever mag toekennen aan wie er volgens hem
recht op heeft.

De heer Hagen Goyvaerts (Vlaams Blok) werpt te-
gen dat de Grondwet nergens bepaalt dat de leden van
de koninklijke familie aanspraak maken op een dotatie.

Op het einde van zijn koningschap ontving koning
Boudewijn via de civiele lijst 226 miljoen BEF. Dat be-
drag werd opgetrokken tot 267 miljoen BEF toen Albert
II zijn koningschap aanving.

Het principe om de Kroonprins een dotatie toe te ken-
nen, werd voor het eerst toegepast toen Koning Leopold
II zijn broer, prins Philippe, als zijn opvolger aanwees.
Uiteindelijk zou koning Albert I de troon bestijgen.

Onlangs werd beslist tevens een dotatie toe te ken-
nen aan prinses Astrid, teneinde haar in staat te stellen
haar representatieve taken – waaronder het voorzitter-
schap van het Belgische Rode Kruis – naar behoren te
vervullen. Voortaan geniet prins Laurent – ondanks het
voorbehoud dat daartegen vanuit verschillende hoeken
werd geformuleerd - dus dezelfde voordelen. Wie wordt
de prins geacht  te vertegenwoordigen?

Voorts vraagt de heer Goyvaerts wat nu te gebeuren
staat met het  Koninklijk Instituut voor het Duurzame
Beheer van de Natuurlijke Rijkdommen en de Bevorde-
ring van Schone Technologie.   Zal dat Instituut verder
subsidies blijven ontvangen? Het lid merkt tevens op dat
de koninklijke familie over een aanzienlijk vermogen be-
schikt, dat in 1999 op zowat 91 miljard BEF werd ge-
raamd. Op dat vlak staat de Belgische koninklijke familie
binnen de Europese monarchieën als vijfde gerangschikt.

De heer Hugo Coveliers (VLD) merkt op dat die ra-
ming wellicht ook de goederen in aanmerking neemt die
aan de Koninklijke Stichting toebehoren.
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M. Hagen Goyvaerts (Vlaams Blok) indique que les
biens personnels des membres de la famille royale se
répartissent comme suit  (en milliards de BEF) :

– le Roi Albert II : 25
– le Prince Philippe : 4
– le Prince Laurent : 1,5
– la Princesse Astrid : 0,725.

Enfin, l’intervenant constate que les crédits prévus
au budget général des dépenses (dotation 01 31 8) pour
la dotation du Prince Laurent s’élèvent à 5,5 millions de
BEF pour 2001. Or, l’article 3bis, alinéa 2, (nouveau) pro-
posé, du présent projet de loi dispose que «pour la pé-
riode du 1er juillet 2001 au 31 décembre 2001, le mon-
tant de «11.000.000 BEF» est d’application au lieu du
montant de «272.682, 88 EUR» mentionné à l’alinéa 1er.»
Comment le gouvernement justifie-t-il cette contradic-
tion ?

M. Jef Tavernier (AGALEV-ECOLO) abonde pour une
grande part dans le sens des remarques formulées par
M. Coveliers. Il considère que le projet de loi à l’examen
présente le mérite de la clarté et permet ainsi de mettre
fin à une situation qui donnait lieu à de nombreuses insi-
nuations et interprétations. La décision d’octroyer une
dotation au Prince Laurent est en outre en partie la con-
séquence de notre régime monarchique.

Toutefois, il est important pour le futur que le Parle-
ment définisse de manière précise quels sont les béné-
ficiaires potentiels d’une dotation. Les enfants du Roi
bénéficient actuellement d’une dotation, notamment
parce qu’ils sont soumis, de par la dignité de leur fonc-
tion, à de nombreuses restrictions dans l’exercice éven-
tuel d’activités leur permettant de subvenir à leurs be-
soins.

En outre, il est évident que le successeur direct du
Roi doit assumer un certain nombre de tâches afin de
représenter le pays. Cela peut également être le cas
pour d’autres membres de la famille royale.  Ces obliga-
tions, tant au sens positif que négatif, doivent être défi-
nies de manière précise afin de pouvoir déterminer quels
sont les bénéficiaires potentiels d’une dotation. Il n’est
en effet pas souhaitable que le législateur continue à
décider au cas par cas en cette matière.

M. Éric van Weddingen (PRL FDF MCC) considère
que l’octroi d’une dotation au Prince Laurent est une

De heer Hagen Goyvaerts (Vlaams Blok) wijst erop
dat de persoonlijke goederen van de leden van de ko-
ninklijke familie (in miljarden franken) als volgt opgedeeld
zijn:

– Koning Albert II: 25
– Prins Filip : 4
– Prins Laurent: 1,5
– Prinses Astrid: 0,725

De spreker constateert ten slotte dat de kredieten die
in de algemene uitgavenbegroting voor de dotatie van
prins Laurent werden geboekt  (dotatie 01 31 8) voor
2001 5,5 miljoen BEF bedragen. Het tweede lid(nieuw)
van het ontworpen artikel 3bis van dit wetsontwerp be-
paalt evenwel het volgende:

«Voor de periode van 1 juli 2001 tot 31 december  2001
geldt in de plaats van het bedrag van « 272.682,88 EUR
», vermeld in het eerste lid, het bedrag van « 11.000.000
BEF ».». Hoe rechtvaardigt de regering die tegenstrij-
digheid?

De heer Jef Tavernier (AGALEV-ECOLO) is het gro-
tendeels eens met de door de heer Coveliers geformu-
leerde opmerkingen. Hij is van mening dat het ter be-
spreking voorliggende wetsontwerp het voordeel van de
duidelijkheid biedt zodat op die manier komaf kan wor-
den gemaakt met een situatie die aanleiding gaf tot heel
wat besmuikte toespelingen en interpretaties. De beslis-
sing om prins Laurent een dotatie toe te kennen, is bo-
vendien deels een logisch voor tvloeisel uit ons
monarchiebestel.

Voor de toekomst is het evenwel van belang dat het
parlement nauwkeurig aangeeft welke personen precies
voor een mogelijke dotatie in aanmerking komen. De kin-
deren van de vorst ontvangen thans een dotatie omdat
voor hen, onder meer door de waardigheid van hun func-
tie, een aantal beperkingen gelden bij de eventuele uit-
oefening van activiteiten om in hun levensonderhoud te
voorzien.

Bovendien is het duidelijk dat de rechtstreekse opvol-
ger van de Koning een aantal taken moet vervullen om
het land te vertegenwoordigen. Zulks kan tevens voor
andere leden van de koninklijke familie het geval zijn.
Die – zowel positief als negatief ingekleurde – verplich-
tingen  moeten precies worden omlijnd teneinde te kun-
nen vaststellen welke de mogelijke begunstigden van
een dotatie kunnen zijn. Het is immers niet wenselijk dat
de wetgever in deze aangelegenheid voor elk geval af-
zonderlijk een beslissing blijft nemen.

De heer Éric van Weddingen (PRL FDF MCC) stelt
dat de toekenning van een dotatie aan prins Laurent een
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excellente initiative. Pourquoi devrait-il être le seul des
enfants du Roi à ne pas en bénéficier ? Comme il l’a
indiqué lors de la discussion du projet d’ajustement du
budget 2001 (cf. le rapport de M. Aimé Desimpel, DOC
50 1204/002, p. 125), l’intervenant fait observer qu’en
réalité la totalité des dotations octroyées à la famille royale
s’élève à 413,7 millions de BEF sur un total de dotations
de 14 595,3 millions de BEF (soit 1/35e de ce total). Ce
montant représente à ses yeux un coût extrêmement
modeste au regard de l’attachement d’une grande ma-
jorité de la population belge à la monarchie. Ce coût est
d’ailleurs beaucoup plus important dans certains autres
pays européens.

Par contre, afin d’éviter des débats pénibles et des
critiques inutiles à l’occasion de l’octroi de dotations au
cas par cas, M. van Weddingen estime qu’il serait bon
de définir dans un texte de loi la manière dont les dota-
tions doivent être attribuées et qui est susceptible d’en
être le bénéficiaire.

M. Yves Leterme (CVP) s’étonne des nombreuses
réactions faisant suite aux remarques formulées par le
groupe VLD dans le cadre de l’examen du présent pro-
jet de loi, alors que l’amendement n° 7 du gouverne-
ment (DOC 50 1205/005) visant à ajouter un article 8
(nouveau) (Dotation à S.A.R. le Prince Laurent) au ta-
bleau 1 (crédits ajustés prévus pour les dotations) du
budget général des dépenses, dont les crédits sont fixés
à 5,5 millions de BEF, a été adopté en commission des
Finances et du Budget le 5 juin dernier sans susciter le
moindre commentaire, à l’exception des questions po-
sées par M. Goyvaerts et lui-même sur la motivation de
la décision du gouvernement (cf. le rapport de M. Aimé
Desimpel, DOC 50 1204/002, pp. 122-124).

Le membre déclare néanmoins comprendre  ces réac-
tions dans la mesure où la décision du gouvernement
n’a fait l’objet d’aucune motivation claire et où le sys-
tème des dotations dans son ensemble manque d’une
structure rationnelle.

Le groupe CVP partage pour une grande part les pré-
occupations formulées par M. Coveliers. Il s’agit d’une
approche rationnelle du régime des dotations qui de-
vrait faire l’objet d’une discussion approfondie au cours
des prochains mois de manière à éviter que la famille
royale ne puisse encore faire l’objet de critiques en la
matière.

schitterend initiatief is. Waarom zou hij als enige kind
van de Koning geen dotatie ontvangen? Zoals hij tevens
heeft verklaard tijdens de bespreking over het ontwerp
tot aanpassing van de Rijksmiddelenbegroting voor het
begrotingsjaar 2001 (DOC 50 1204/002, blz. 125), merkt
de spreker op dat de dotaties die aan de koninklijke fa-
milie worden toegekend, in totaal 413,7 miljoen BEF
belopen op een totaalbedrag van 14.595,3 miljoen BEF
dat naar dotaties gaat (wat neerkomt op 1/35e van het
totaal). De kosten die dat bedrag vertegenwoordigt, zijn
volgens hem uitermate bescheiden als men weet hoe
sterk een grote meerderheid van de Belgische bevol-
king aan de monarchie gehecht is. In een aantal andere
Europese landen hangt daaraan overigens een veel ho-
ger prijskaartje.

Om evenwel te voorkomen dat naar aanleiding van
de toekenning van dotaties voor elk afzonderlijk geval
telkens weer moeizame discussies worden gevoerd en
overbodige kritiek wordt uitgebracht, is de heer Van Wed-
dingen van mening dat het opportuun ware om in een
wettekst de wijze vast te leggen waarop de dotaties
moeten worden toegekend en wie in aanmerking komt
om ze te ontvangen.

De heer Yves Leterme (CVP) verwondert zich over
de talrijke reacties op de door de VLD-fractie geformu-
leerde opmerkingen in het kader van de bespreking van
dit wetsontwerp. Amendement nr. 7 van de regering
(DOC 50 1205/005) tot invoeging van een artikel 8
(nieuw) (Dotatie aan Z.K.H. prins Laurent) in tabel 1 (Aan-
gepaste kredieten ingeschreven voor de dotaties) van
de Algemene Uitgavenbegroting, waarvan de kredieten
zijn vastgesteld op 5,5 miljoen BEF, werd op 5 juni jongst-
leden in de commissie voor de Financiën en de Begro-
ting nochtans zonder enig commentaar goedgekeurd,
met uitzondering van de vragen van de heer Goyvaerts
en van hemzelf over wat de regeringsbeslissing heeft
gemotiveerd (zie het verslag van de heer Aimé Desimpel,
DOC 50 1204/002, blz. 122-124).

Het lid verklaart evenwel dat het die reacties begrijpt
in de mate dat omtrent die regeringsbeslissing geen
duidelijke motivatie is gegeven en dat de dotatieregeling
in haar geheel onvoldoende rationeel is gestructureerd.

De CVP-fractie deelt grotendeels de bezorgdheid van
de heer Coveliers. Het gaat om een rationele benade-
ring van de dotatieregeling, waarover in de loop van de
volgende maanden een grondig debat zou moeten
plaatshebben om te voorkomen dat de koninklijke fami-
lie daarover nog zou worden bekritiseerd.
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M.  François Dufour (PS) déclare que son groupe sou-
tiendra le présent projet de loi. Même si, à titre person-
nel, sa préférence va à un régime républicain, il cons-
tate que pour des raisons d’ordre communautaire, il serait
très difficile d’adopter ce régime en Belgique.

Sans vouloir remettre en cause l’octroi d’une liste ci-
vile au Roi et d’une dotation à son successeur direct, le
membre ne souhaite néanmoins pas que le régime des
dotations soit étendu aux autres enfants du Roi ou à
d’autres parents collatéraux. Les moyens financiers et
patrimoniaux dont dispose la famille royale sont en effet
largement suffisamment pour leur permettre de subve-
nir à leurs besoins.

En outre, M. Dufour souhaite s’assurer que le Prince
Laurent ne cumulera pas le montant de sa dotation avec
la rémunération dont il bénéficie actuellement dans le
cadre de sa présidence de l’Institut royal pour la gestion
durable des ressources naturelles et la promotion des
technologies propres.

En réponse à l’intervention de M. Éric van Weddingen,
M. Hagen Goyvaerts (Vlaams Blok) fait remarquer que
contrairement à la famille royale, les membres de la
Chambre et du Sénat (assemblées parlementaires qui
bénéficient également d’une dotation) sont élus démo-
cratiquement.

Quelle doit être par ailleurs la perception de l’annonce
d’une telle mesure chez les personnes ne disposant que
de faibles revenus (pensionnés, handicapés, personnes
ne disposant que du revenu minimum garanti, etc.) ?

M. Jacques Chabot (PS) confirme que le groupe PS
votera en faveur du présent projet de loi et se déclare
favorable aux suggestions formulées en la matière par
M. van Weddingen.

III.  — VOTES

Les articles 1er à 3 sont adoptés par 12 voix contre 1.

L’ensemble du projet de loi est adopté par 11 voix
contre 1et 1 abstention.

Le rapporteur, Le président,

E. van WEDDINGEN O. MAINGAIN

De heer François Dufour (PS) verklaart dat zijn frac-
tie dit wetsontwerp zal steunen. Al gaat zijn persoonlijke
voorkeur naar een republikeins regime, hij constateert
dat het om redenen van communautaire aard bijzonder
moeilijk zou zijn dat staatsbestel in België in te stellen.

Zonder de toekenning van een civiele lijst aan de Ko-
ning en een dotatie aan zijn rechtstreekse afstammeling
in vraag te willen stellen, wenst het lid toch niet dat de
dotatieregeling wordt uitgebreid tot de andere kinderen
van de Koning of tot andere verwanten in zijlinie. De fi-
nanciële en vermogensrechtelijke middelen waarover de
koninklijke familie beschikt, volstaan immers ruimschoots
om de leden ervan in staat te stellen in hun onderhoud
te voorzien.

Bovendien wenst de heer Dufour zich ervan te verge-
wissen dat prins Laurent het bedrag van zijn dotatie niet
zal cumuleren met de bezoldiging die hij momenteel
geniet in het kader van zijn voorzitterschap van het Ko-
ninklijk Instituut voor het Duurzame Beheer van de Na-
tuurlijke Rijkdommen en de Bevordering van Schone
Technologie.

Als antwoord op de opmerking van de heer Éric van
Weddingen merkt de heer Hagen Goyvaerts (Vlaams
Blok) op dat in tegenstelling tot de koninklijke familie de
leden van Kamer en Senaat (parlementaire assemblees
die ook op een dotatie recht hebben) democratisch ge-
kozen zijn.

Hoe zal het bericht van zo’n maatregel overigens over-
komen bij mensen met een bescheiden inkomen (ge-
pensioneerden, gehandicapten, personen die het met
het gewaarborgd minimuminkomen moeten stellen, en-
zovoort)?

De heer Jacques Chabot (PS) bevestigt dat de PS-
fractie voor dit wetsontwerp zal stemmen en verklaart
gunstig te staan tegenover de suggesties die de heer
van Weddingen daarover heeft geformuleerd.

III. — STEMMINGEN

De artikelen 1 tot 3 worden aangenomen met 12 stem-
men tegen 1.

Het gehele wetsontwerp wordt aangenomen met 11
stemmen tegen 1 en 1 onthouding.

De rapporteur, De voorzitter,

E. van WEDDINGEN O. MAINGAIN
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